

ABSTRAK

Risdi Yanto. (2020). Analisis Dispotisi Civic di Situs Kewarganegaraan Anggota Jawi Kraton Yogyakarta.

Latar tukang tina ieu panalungtikan nyaéta ayana salah sahiji situs kawarganagaraan di Indonésia, nyaéta Serat Angger-angger Sultan di Istana Yogyakarta. Dina prosés pangwangunan nagara, daérah-daérah ieu berperan penting dina stabilitas nagara sareng ngagaduhan peran anu penting dina ngawangun karakter kawarganagaraan di pengadilan sareng masarakat Jawa janten warga anu demokratis sareng tanggung jawab. Panilitian ieu dimaksudkeun pikeun nangtoskeun larapna sareng palaksanaan Serat Angger-anggeran Jawi dina nyiptakeun Disposisi Sipil masarakat Istana Yogyakarta. Dina panilitian ieu, aya tilu rumusan masalah, nyaéta kumaha ngalaksanakeun serat anggota, kumaha halangan anu dialaman dina ngawangun dispotisi sipil di komunitas Istana Yogyakarta sareng kumaha upaya anu dilakukeun ku Istana dina ngawangun dispotisi sipil. Panilitian ieu ngagunakeun pendekatan etnografi sareng metode studi kasus ngeunaan mata pelajaran panilitian kalebet Abdi Dalem sareng jalma-jalma di sekitar Istana Yogyakarta. Ngumpulkeun data dilaksanakeun ku cara obsérvasi, wawancara, jeung studi dokuméntasi kalayan analisis data ngagunakeun réduksi data, presentasi data, sareng narik kasimpulan. Hasil tina panilitian ieu nunjukkeun yén (1) Karakter kawarganagaraan masarakat Istana Yogyakarta nyaéta karakter kawarganagaraan (Partisipasi pamaréntahan mandiri sareng pamaréntah anu ngadukung ku idin ti gubernur). (2) palaksanaan Serat Angger - anggeran Jawi di komunitas Istana Yogyakarta. Ayeuna diterapkeun sacara turun-tumurun, utamina tina sopan santun sareng étika anu dilaksanakeun sapopoé ku masarakat Yogyakarta. (3) Halangan anu dialaman dina ngawangun karakter kawarganagaraan (Partisipasi pamaréntahan diri sareng ngadukung pamaréntahan ku idin ti pamaréntahan), nyaéta kurangna minat budaya di generasi muda, teu malire budaya beuki karasa ku jaman.

Kata kunci: Dispotisi Civic, Situs Kewarganegaraan, Angger-angger Jawi.

